
خبر کوتاهاخبار
رئیس قوه قضائیه با تاکید به وابستگی برخی اشخاص به سازمان های قدرتمند  مطرح کرد:

باید جلوی کسانی که محیط زیست را تخریب می کنند، ایستاد

آوانس وزارت بهداشت به متخصصانی که به مناطق محروم می روند

کمبود ۳۰هزار پزشک متخصص در کشور

توسعه  ما  کشور  در  گفت:  رئیسی  الله  آیت 
سد،  هر  زدن  توسعه،  هرگونه  اما  است  ضروری 
محیط  حفظ  بر  فرع  کوچک  کارگاه  یا  پالایشگاه 

زیست است.
نشست هم اندیشی با فعالان محیط زیست با 
موضوع احقاق حقوق عامه در حوزه محیط زیست 
با حضور آیت الله رئیسی رئیس قوه قضاییه برگزار 

شد.
آیت الله سیدابراهیم رئیسی رئیس قوه قضاییه 
در نشست حقوق عامه در حوزه محیط زیست که 
صبح امروز با حضور جمعی از فعالان محیط زیست 
برگزار شد، گفت: بیش از آنکه ضرورت داشته باشد 
دلایل نقلی برای اهمیت محیط زیست اقامه کنیم 
دلایل عقلی وجود دارد. لزوم زنده بودن طبیعت و 
زندگی بشریت حفظ طبیعت است و عقل به حفظ 
محیط زیست حکم می کند. حفظ محیط زیست 
در سیره طیبه امام علی )ع(، امام رضا )ع( و همه 

پیشوایان ما قابل مشاهده است.
رئیسی افزود: در کشور ما توسعه ضروری است 
اما هر گونه توسعه فرع بر محیط زیست است. زدن 
بر حفظ  فرع  کارگاه کوچک  یا  پالایشگاه  هر سد، 
محیط زیست به شمار می رود، اگر مطالعات نشان 
آن  باید  افتد  می  به خطر  زیست  محیط  که  دهد 
کارخانه یا بنگاه آنجا تاسیس نشود. توسعه یافتگی 
ضروری است اما توسعه باید فرع بر محیط زیست 

باشد.
زمینه  این  در  همه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
وظیفه دارند، گفت: باید با هر گونه تخریب محیط 
تا  گرفته  لسانی  برخورد  از  کرد،  برخورد  زیست 
برخورد قضایی و انتظامی. از مهمترین معروف ها 
امروز حفظ محیط زیست است و تمام آحاد مردم، 
مسئولان و به ویژه نخبگان و مطلعان می دانند که 
الهی  سرمایه  فضا  و  هوا  آب، خاک، جنگل،  امروز 

برای زیست انسانی و همه موجودات است.
رئیس قوه قضاییه ادامه داد: حفظ گونه های 
گیاهی و جانوری در این کشور بسیار مهم است اگر 
ببینند که امروز کسانی که وابستگی به قدرت دارند 
کاری می کنند که نباید بکنند و محیط زیست را 
ایستاد، نزولات  باید در مقابلش  تخریب می کنند 
آسمانی در همه جای عالم برکت است چرا به خاطر 
آماده نبودن زیرساخت ها و تخریب محیط زیست 
در برخی مناطق باید نگران باشیم با اندک بارانی 
سیل جاری می شود، جنگلی که می تواند حافظ 
مسیل  شده  تخریب  باشد،  سیلاب  این  مقابل  در 
هایی که می تواند این آب ها را در مسیر خود قرار 
دهد تا ذخیره و مصرف شود مورد تعرض و ساخت 

و ساز قرار گرفته است.

رئیسی تاکید کرد: نباید به نحوی باشد که با 
به جنگل دست  بتوان  یک مصوبه یک کمیسیون 
یک  که  باشد  ضرورتی  جایی  اگر  کرد،  اندازی 
و سختی  دقیق  کار  و  ساز  باید  قطع شود  درخت 
جنگل  از  بخشی  نباشیم  شاهد  تا  باشد  آن  برای 

تخریب می شود.
به عنوان ۳ هزار  وی تصریح کرد: عزیزان ما 
محیط بان یک جلوه و نمادی از محیط بانی هستند 
اما محیط بانی وظیفه همگانی است، همین جا از 
تمام محیط بانانی که در راه انجام وظیفه رشادت 
می کنند و شهدایی که تقدیم شده و جانبازانی که 
تقدیر  اند،  کرده  تلاش  زیست  محیط  حفظ  برای 
می کنم. همچنین از محیط بانانی که سمت رسمی 
کار می  مندانه  دغدغه  و  نشان  و  نام  بی  و  ندارند 
کنند و وقتی می بینند کسی به درختی آسیب می 
زند گویا به فرزندان شان آسیب زده صمیمانه تشکر 
می کنم. باید از نظرات و دیدگاه ها و دغدغه ها در 
حوزه محیط زیست تشکر کرد و حمایت قانونی و 

قضایی هم صورت بگیرد.
رئیس قوه قضاییه گفت: اینکه کسی به تالاب 
انزلی آسیب برساند و آب را آلوده کند یک بحث است 
اما وقتی می بینیم فاضلاب شهری به تالاب می ریزد 

دیگر مساله کمی نیست و حتماً باید اقدام شود.
آفریده  کنونی  شکل  به  اقلیم  افزود:  رئیسی 
بدون  و  نبایسته  تغییر  افرادی  اگر  و  خداست 
مطالعه در اقلیم ایجاد کردند اثر زیاده طلبی است. 
بزرگترین مخربین محیط زیست مستکبرین هستند 
حتی  متاسفانه  که  است  استکباری  روحیه  این  و 
دریا و جانوران دریایی را هم به خاطر انداخته. امروز 
عالم  در  زیست  کنندگان محیط  تخریب  بزرگترین 
مستکبرین هستند و قدرت های نظامی بزرگی که 

با زرادخانه هایشان مسابقه تسلیحاتی راه انداخته اند.
وی با اشاره به تخریب بافت تاریخی در مشهد 
باید  فرسوده  های  بافت  معتقدیم  هم  ما  گفت: 
ترمیم شود اما نه به قیمت از میان رفتن فرهنگ 
امام رضا )ع( در شهر  یک منطقه در اطراف حرم 
مشهد بلندمرتبه سازی شده که این موجب دغدغه 
بسیاری از مشهدی هاست. برخی بلندمرتبه سازی 
های  خیابان  بعضی  از  الان  که  است  نحوی  به  ها 
نزدیک حرم گنبد قابل مشاهده نیست در حالی که 
قبلًا هنگام ورود به شهر مشهد می گفتند گنبد نما. 
کسی مخالف رفع نیاز نیست اما با حفظ جلوه های 

فرهنگی و آثاری که میراث ملی است.
از  بخشی  کرد:  تاکید  قضاییه  قوه  رئیس 
و  باشد  زیست  محیط  حفظ  باید  ما  دیپلماسی 
حوزه  در  همسایه   ۱۵ با  نزدیکی  بسیار  ارتباطات 
رودخانه ها و جنگل ها داریم که باید یک میز فعال 
باشیم.  داشته  زیست  محیط  دیپلماسی  حوزه  در 
همکاران ما باید در حوزه محیط زیست از نظرات 
بهره  مشاور  عنوان  به  زیست  محیط  متخصصان 
این  به آموزش قضات محترمی که  بگیرند. نسبت 
نوع پرونده ها که در آن تخصص لازم است هم باید 
در حد مطلع شدن و دست یافتن به زوایای موضوع 
این  کردیم  موظف  را  آموزش  بخش  شود.  اقدام 
تخصص را به طور اجمال به همکاران ما ارائه دهند.
رئیسی یادآور شد: سازمان بازرسی کل کشور 
زیست  محیط  حوزه  با  ارتباط  در  بخشی  قدیم  از 
کرد.  خواهیم  تر  فعال  حتماً  را  بخش  این  دارد، 
هواو  خاک،  آب،  و  است  عامه  حق  زیست  محیط 
جنگل حق عموم است، حق مردم و تمام موجودات 
زمینه  این  در  را  ما خودمان  و  است  دارای حیات 

موظف می دانیم.

از  یکی  کشور  کل  دادستانی  شد:  یادآور  وی 
حقوق  از  دفاع  و  پیگیری  مسئول  هایش  معاونت 
عامه است با این همه اسناد بالادستی هیچ نیازی 
به توافق نامه هایی مثل پاریس نداریم. به همکاری 
های بین المللی در همه حوزه ها اعتقاد داریم اما 
برای حفظ محیط زیست نیاز نداریم که وارد این 
بین  سیاست  نظام  حوزه  در  ما  بشویم.  ها  حوزه 
الملل، همکاری های منطقه ای و بین المللی را به 
بالادستی  قدر کافی داریم و دستورالعمل و اسناد 

هم به طور کافی هست.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به پیگیری وضعیت 
متهمان به جاسوسی محیط زیستی از جانب فعالان 
این حوزه گفت: شما به عنوان کسانی که فعال در 
حوزه محیط زیست بوده اند، نسبت به کسانی که 
در سازمان محیط زیست یا حتی از دانشکده می 
بود.  خواهد  حوزه  همین  در  شناختتان  شناسید، 
بگذارید دستگاه هایی که تخصص و مسئولیت در 
حوزه امنیت دارند، آنها در این حوزه فعالیت کنند 
و اجازه بدهید در این رابطه داوری با قاضی باشد. 
بگذارید،  قضایی  عهده دستگاه  بر  را  نهایی  داوری 
شما به عنوان همکار آشنا این افراد را در زوایایی 
یا  بیگناهی  اما  شناسید  می  شخصی  زندگی  از 
بگذارید. دستگاه  قاضی  به عهده  را  بودن  گناهکار 
بررسی  نتیجه  و  نظرات کارشناسی  های تخصصی 
های خود را اعلام کرده اند و بررسی اسناد بر عهده 
زندگی  از  زوایایی  است  ممکن  شما  است.  دادگاه 
یک فرد را ببینید اما زوایایی هم هست که دستگاه 
های مربوطه باید نظر بدهند، من هم نظری ندارم. 
تا  بمانید  منتظر  هم  شما  بمانیم،  منتظر  باید  ما 

دادگاه نظر بدهد.
محیط  حفظ  کار  البته  کرد:  تاکید  رئیسی 
همه  جانب  از  توقفی  هیچگونه  بدون  باید  زیست 
بخش ها پیگیری شود و نباید کسانی که با قدرت 
و ثروت مرتبط هستند، ما را از این موضوع بازدارند. 
داریم  که  هایی  ظرفیت  با  قضایی  دستگاه  در  ما 
مصمم هستیم موضوع محیط زیست را دنبال کنیم، 
هم  کشور  سراسر  در  و  ها  استان  در  ما  همکاران 
باید محیط زیست را دنبال کنند و از سازمان های 
مربوطه، سازمان محیط زیست، سازمان جنگل ها و 
منابع طبیعی هم می خواهیم که با قدرت بایستند. 
مدیران در استان ها کارشان شبیه مرزبان ها است. 
مرزبانی فقط در مرزهای مجاور کشورهای همسایه 
نیست، در داخل هم یکی مرزبان فرهنگی است و 
یکی مرزبان محیط زیستی. نگذارید محیط زیست 
تهدید شود، سازمان های مسئول، مسئولیت مقدم 
دستگاه  و  هستند  صحنه  در  هم  مردم  دارند،  را 

قضایی ناظر بر اجرای قوانین خواهد بود.

نظام  همیشگی  دغدغه های  از  یکی  متخصص؛  پزشک  کمبود 
بهداشت و درمان کشور بوده؛ دغدغه ای که می تواند چالش های زیادی 
را به ویژه در مناطق محروم و کم برخوردار برای »سلامت« و »درمان« 
پزشک متخصص در کشور  پرسید چند  باید  ایجاد کند. حال  مردم 
وجود دارد و برنامه وزارت بهداشت برای توزیع عادلانه آنها و افزایش 

تدریجی تعداد متخصصان پزشکی چیست؟.
دکتر بهزاد کلانتری- مدیرکل دفتر مدیریت بیمارستانی و تعالی 
خدمات بالینی وزارت بهداشت، درباره نحوه توزیع پزشکان متخصص 
در کشور،   گفت: توزیع متخصص در کشور بر اساس آیین نامه ای انجام 
می شود که از سوی وزیر بهداشت ابلاغ شده، در هر دو تا سه سال 
هم با توجه به شرایط کشور مورد بازنگری قرار گرفته و اصلاحاتی بر 
رویش انجام می شود که به نفع مردم و پزشکان باشد. آخرین اصلاحی 
که بر روی این آیین نامه انجام شد، مربوط به سال گذشته است که 
ارائه دادند. سپس  از معاونت درمان نظرات کارشناسی شان را  تیمی 
آقای دکتر هاشمی- وزیر وقت بهداشت نیز تیم پنج  نفره ای را برای 
اعلام نظر بر روی این آیین نامه تشکیل داد که نهایتا آیین نامه ای که 

ملاک توزیع نیروی انسانی سال گذشته و امسال است، ابلاغ شد.
پزشکانمتخصصچگونهدرکشورتوزیعمیشوند؟

پزشکی  گروه های  متخصصان،  توزیع  آیین نامه  در  افزود:  وی 
متعدد، در اولویت های خانواده شهدا و ایثارگران،   زنان متاهل دارای 
مجرد  مردان  نهایت  در  و  مجرد  زنان  متاهل، سپس  مردان  فرزند،   
تقسیم می شوند. این پنج گروه با امتیازاتی که کسب می کنند، برای 
به  می شود.  انجام  امتیازشان  اساس  بر  توزیع  و  کرده  رقابت  توزیع 
عنوان مثال بومی بودن بالاترین امتیاز را دارد و مثلا اگر کسی بومی 
فارس باشد،  ۳۰ امتیاز دریافت می کند. در عین حال سیستم توزیع 
امتیازات  جمع  اساس  بر  سیستمی  صورت  به  و  نیست  دستی  هم 
است؛  سیستمیک  نیز  محل  انتخاب  می شود.  انجام  متخصصین 
انتخاب  که  شهرهایی  و  امتیازش  اساس  بر  متخصص  که  به طوری 
این  می شود.  انتخاب  برایش  شهر  یک  سیستمیک  به صورت  کرده، 

فرآیند، سیستمی شبیه به کنکور دارد.
آوانسوزارتبهداشتبرایپزشکانمتخصصیکهبه

مناطقمحرومبروند
کلانتری با بیان اینکه در این آیین نامه تمام جزییات درباره نحوه 
توزیع نیروی انسانی، نحوه انتقال یا جابجایی، نحوه توزیع پزشک در 
مناطق محروم و... تشریح شده است،   افزود: حال برای اینکه توزیع 
پزشک در برخی شهرها متمرکز نشود،   این آیین نامه هر دو تا سه 
سال یکبار بازنگری می شود و ممکن است در هر بازنگری، محدودیت 
توزیع متخصص در شهرهای بزرگ، بیشتر شود و برعکس امتیازات 
شهرهای کوچک بالاتر رود. به عنوان مثال ممکن است فردی که به 
مناطق محروم ویژه می رود،  مدت طرحش از چهار سال به ۲۱ ماه و 
دو سال به یکسال در شهرهای محروم ویژه کاهش یابد. با این اتفاق 

مناطق محروم نیز دارای پزشک می شوند.
سهمیه۳۰درصدیبرایجذبپزشکمتخصصدر

شهرهایمحروم
وی همچنین گفت: البته قانون دیگری هم برای توزیع متخصص در 
مناطق محروم داریم؛ در سال ۱۳۸۹ قانون عدالت آموزشی تصویب شد 
و بر اساس آن به وزارت بهداشت اجازه داده شد که برای استفاده مناطق 
محروم، ۱۰ درصد سهمیه مازاد ایجاد کند؛ به این معنی که اگر سالانه 
به عنوان  آنها  بر  مازاد  نفر هم  ۳۰۰۰ متخصص جذب می شود،  ۳۰۰ 
سهمیه مناطق محروم جذب شود. این قانون در سال ۱۳۹۲ بازنگری شد 
و ۱۰ درصد، به ۳۰ درصد ارتقاء یافت که برای مناطق محروم است. بر این 
اساس وقتی فرد امتحان می دهد، می تواند سهمیه مازاد مناطق محروم را 
انتخاب کند و وقتی آن را انتخاب کرد، به این معنی است که قواعد آن 
قانون را پذیرفته است. مدیرکل دفتر مدیریت بیمارستانی و تعالی خدمات 
بالینی وزارت بهداشت ادامه داد: حال یکی از قواعد این قانون این است که 
هر کس که به این مناطق رود، باید سه برابر مدت تحصیلش در آنجا باشد. 
همچنین امکان جابجایی در طول مدت تعهد ممنوع است، قوانینی چون 
تابعیت از همسر را هم نمی توانند استفاده کند و هر کسی هم که از این 

قانون استفاده کند، پزشک همان  جایی است که انتخاب کرده است. بر این 
اساس مدرک پزشکی اش زمانی آزاد می شود که کل دوره تعهدش تمام 

شده باشد. در غیر این صورت نمی تواند دانشنامه پزشکی دریافت کند.
طرحاجباریپزشکانحذفمیشود؟

کلانتری با بیان اینکه البته متخصصان مناطق را بر اساس آنچه در 
دفترچه می آید، انتخاب می کنند، افزود: حال به این صورت سال به سال 
که پزشک جذب می کنیم، نقاط محروم مان هم پر می شود. بنابراین با 
سهمیه مازاد مناطق محروم،  می توانیم به فکر کم کردن زمان تعهدات 
و سهیمه های آزاد باشیم. بر همین اساس در سال گذشته در رشته هایی 
مانند داخلی، اطفال و روان پزشکی ۲۰ درصد از میزان تعهدات شان کسر 
شد. در این صورت به تدریج به سمت حذف طرح عام می رویم. اگر بتوانیم 
با سهمیه مازاد نقاط محروم را پر کنیم، طرح، داوطلبانه  شده و طرح 
اجباری حذف می شود.کلانتری با بیان اینکه طرح عام تخصص به میزان 
مدت تحصیل است، گفت: در این بخش ما مناطقی که را نیاز به متخصص 
دارد، در سامانه مشخص می کنیم و افراد می توانند از میان آنها یک شهر را 
برای گذراندن طرح خود انتخاب کنند. به عنوان مثال در سامانه مشخص 
می کنیم که دانشگاه علوم پزشکی اهواز به سه متخصص جراح اعصاب 
نیاز دارد،   این در سیستم مکانیزه ما ثبت می شود و پزشکان بر اساس 
آن، انتخاب می کنند و بر اساس امتیازشان یکجا برایشان از طریق سامانه 

انتخاب می شود.
سالانهچندپزشکمتخصصدرکشورفارغالتحصیلمیشوند؟

نفر  تا ۲۶۰۰  در حال حاضر سالانه حدود ۲۵۰۰  داد:  ادامه  وی 
فارغ التحصیل تخصص داریم که برای توزیع به ما معرفی می شوند. از این 
تعداد حدود ۴۰۰ تا ۴۵۰ نفرشان در قالب سهمیه مازاد مناطق محروم 
هستند که محل خدمت شان مشخص است. تعدادی از آنها مامور آموزشی 
در ارگان هایی چون تامین اجتماعی، پزشکی قانونی و... هستند که بعد از 
تحصیل به همان ارگان بازمی گردند و تعدادی هم جزو تعهد عام هستند. 
بنابراین ما سالانه حدود ۱۷۰۰ تا ۱۸۰۰ نفر متخصص در قالب تعهد عام 
توزیع می کنیم. در حال حاضر در مجموع کل نیروهای طرحی متخصصی 
که در دانشگاه های علوم پزشکی شاغل هستند، حدود ۶۰۰۰ نفر هستند 

که اغلب شان هم در مناطق محروم فعالیت می کنند.
علتکمبودمقطعیپزشکانمتخصصدربرخیشهرهایمحروم

کلانتری با اشاره به وضعیت کمبود پزشک متخصص در کشور، اظهار 
کرد: بالاخره نیازها اضافه شده، جمعیت رشد کرده، آگاهی مردم بالاتر 
رفته و بیشتر به پزشک متخصص و فوق تخصص مراجعه می کنند. بنابراین 
میزان تقاضا افزایش یافته است و با توجه به چرخه توزیع نیروی متخصص، 
ممکن است گاهی دچار کمبود نیروی تخصصی در برخی مناطق شویم. ما 
بر اساس اطلاعات کمبود در مناطق مان که در سامانه  مشخص می شود، 
در شهریور هر سال با معاونین درمان دانشگاه های علوم پزشکی نیازها را 
استخراج می کنیم. قرار است امسال این اقدام را با روسای دانشگاه های 
علوم پزشکی و معاونین درمان آنها انجام دهیم. در این اقدام وضعیت 
نیروی انسانی تخصصی در بیمارستان های کشور را با جزییات در سامانه 

ثبت می کنیم و بر اساس آن توزیع متخصصین را انجام خواهیم داد.
شاخصپزشکمتخصصدرکشوروبرنامهریزیبرای۱۴۰۴

طبق  گفت:  کشور،  در  تخصصی  نیروهای  میزان  به  اشاره  با  وی 
مطالعات ما در کشور شاخص نیروی پزشکی تخصصی به طور متوسط 
۰.۵ به ازای هر ۱۰۰۰ نفر جمعیت است. طبق برنامه ریزی هایمان برای 
۱۴۰۴ باید شاخص نیروی انسانی را به طور متوسط و در مجموع کل 
متخصصین، به  ۰.۹ به ازای هر ۱۰۰۰ نفر برسانیم. همچنین شاخص 
کل نیروهای پزشکی اعم از عمومی، متخصص و فوق تخصص در کشور 
این شاخص در کشورهای  نفر جمعیت است.  ازای هر ۱۰۰۰  به   ۱.۱
مختلف، متفاوت است. در کشورهایی مانند ایران این شاخص بین ۱.۵ تا 
۱.۷ در هر ۱۰۰۰ نفر است و در کشورهای اروپایی به ۲.۵ تا ۳ به ازای 
هر ۱۰۰۰ نفر هم می رسد. به هر حال در کشور ما منابع در همین حد 
است و شاخص هایمان هم با کشورهای اروپایی فرق دارد. به عنوان مثال 
در کشورهایی که سه پزشک به ازای هر ۱۰۰۰ نفر دارند، استانداردهای 
ویزیت  و پرداخت شان متفاوت است، ما آن شرایط را نداریم که بگوییم باید 
به شاخص های کشورهای اروپایی برسیم. البته باید طی ۲۰ سال آینده به 

این سمت حرکت کنیم، اما نه اینکه بگوییم پنج سال دیگر به آنها برسیم. 
زیرا امکانش وجود ندارد.

چندپزشکمتخصصوفوقتخصصدرکشورداریم؟
به پزشک متخصص،  نیاز کشور  رفع  برای  ایکه  بیان  با  کلانتری 
تمام  در  حاضر  حال  در  کرد:  اظهار  داده ایم،  انجام  را  مطالعاتی 
بیمارستان های کشور، اعم از خصوصی، دولتی، تامین اجتماعی و... و در 
قالب قراردادی، استخدامی، طرحی و... و. ۳۷۰۰۰ پزشک متخصص و 
فوق تخصص داریم که باید این تعداد به ۶۲۰۰۰ نفر برسد تا بتوانیم به 
شاخص ۰.۸  برسیم. بنابراین باید برای تربیت آنها برنامه ریزی شود تا ۳۰ 

هزار پزشک به مجموع پزشکان متخصص فعلی اضافه شود.
پیگیریپزشکیازراهدوربرایبیمارستانها

کلانتری با اشاره به جزییات طرح مقیمی پزشکان در بیمارستان ها، 
به طوری که  دادیم؛  انجام  تغییراتی در مقیمی  گفت: در سال گذشته 
مقیمی پزشکان را باید به بیمارستان ها آموزشی محدود کرده و اعلام 
کردیم که مقیمی باید فقط در بیمارستان های آموزشی و فقط برای کد 
۷۲۴ و ۲۴۷ یعنی سکته مغزی و قلبی و برای مادران پرخطر وجود داشته 
باشد. مقیمی را بیشتر به سمت بیمارستان های درمانی بردیم و این طرح 
ساماندهی شد. بر روی حضور پزشکان و کارکردشان نیز سخت گیری هایی 
انجام شد. در عین حال امسال هم ساماندهی بیشتری در این زمینه انجام 
می دهیم؛ به طوری که به سمتی می رویم که با همکاری سازمان اورژانس 
کشور،  دیسپچ پزشکان متخصص را به صورت متمرکز در ۱۰ قطب ایجاد 
کنیم تا برخی پزشکان در آنجا مستقر شده و بیمارستان ها را به صورت از 

راه دور و با امکانات تله مدیسین راهنمایی کنند.
بیشترینکمبودپزشکمتخصصدرکدامرشتههاست؟

بیشترین کمبود  اینکه  بیان  با  ادامه صحبت هایش  کلانتری در 
نیروهای تخصصی پزشکی در رشته هایی مانند رادیولوژی، پاتولوژی، 
جراحی اعصاب، به ویژه در شهرهای کوچک وجود دارد، گفت: البته 
گاهی این کمبودهای به دلیل گپ هایی که در چرخه توزیع است، به 
وجود می آیند. به عنوان مثال از زمانیکه طرح یک پزشک در یکی از 
شهرها تمام می شود تا زمان توزیع مجدد، ممکن است کمبودهایی 

حس شود، اما برنامه ریزی ما حل این کمبودهاست.
وی تاکید کرد: در عین حال ما متخصص را به شهری می فرستیم 
که بیمارستان در آن وجود داشته و پزشک قادر به ارائه خدمت باشد. 
اساس  بر  ما  و  دارند  سطح بندی  کشور  بیمارستان های  حال  هر  به 
سطح بندی، توزیع نیرو را انجام می دهیم. بر این اساس بیمارستان های 
کوچک فقط رشته های مادر مانند داخلی، اطفال، جراح عمومی و زنان 
را می خواهند. حال هر چه بیمارستان بزرگ تر و تخصصی تر می شود، 
رشته های تخصصی هم در آن بیشتر می شود. به عنوان مثال نمی توانیم 
زیرا  دهیم،  اعصاب  جراحی  متخصص  کردستان،  شهرهای  همه  به 
بیمار سرپایی  ندارد و فقط می توانند  اعصاب وجود  امکانات جراحی 
ببینند. بر همین اساس سطح بندی کرده ایم. حال اگر بیماری نیازمند 
این خدمات بود یا با امداد هوایی یا با آمبولانس به صورت زمینی به 
سطح بالاتر ارجاع داده می شود. بنابراین مبنای تامین و توزیع نیروی 
بر همین  است.  ارجاع  نظام  و  انسانی، سطح بندی خدمات  تخصصی 
اساس است که می گوییم تعداد پزشک متخصص باید از ۳۷۰۰۰ به 
۶۲۰۰۰ نفر برسد. ما بر اساس سطح بندی خدمات، سطح بندی منابع 

و نظام ارجاع و پزشکی خانواده این را مطرح می کنیم.

نایب رئیس و عضو شورای اسلامی شهر تهران در 
نماز جمعه بخش کن عنوان کرد  ؛ 

 شورایاران مبنای توسعه 
محله محوری هستند 

تهران  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نایب 
ضمن حضور در نماز جمعه بیست و یکم تیرماه 
مردم  نقش  کن،  بخش  نمازگزاران  بین  در   ۹۸
محلات و شورایاران درتوسعه کلان شهر تهران 

را حائز اهمیت دانست. 
امینی  ابراهیم  سید  امتیاز،  گزارش به
نایب رئیس و عضو شورای اسلامی شهر تهران، 
به  کن  محله  گزاران  نماز  بین  در  ضمن حضور 
همراه فریدون حیدری شهردار منطقه و جمعی 
از مدیران، شهروندان را برای شرکت در انتخابات 

پنجمین دوره شورایاری ها دعوت کرد. 
وی شورایاران را زبان گویا و پل ارتباطی با 
شهرداری و شورای اسلامی شهر تهران دانست 
انتقال مشکلات  برای  آنان،  اهمیت حضور  به  و 

محله  به مدیران شهری اشاره کرد . 
علاقه  و  با شور  تا  مردم خواست  از  امینی 
از  را  افرادی  و  کنند  فعالیت  نیز  عرصه  این  در 
بین کاندیداها انتخاب کنند که نسبت به مسایل 

محله، بیشترین احساس مسئولیت را دارند.
تهران  شهر  اسلامی  شورای  رییس  نایب 
گفت : شهروندان با مشارکت پر شور در انتخابات 
شورایاری ها، دست یاری به مدیران شهری برای 

اداره محلات بدهند.
و  پتانسیل   : گفت  کن  محله  درباره  وی 
فیلتر  عنوان  به  محله  این  خاص  های  ویژگی 
تا  شده  موجب  تهران  غرب  تنفسی  ریه  و  هوا 
این محله مورد توجه ویژه مدیران شهری باشد 
و  شهردار منطقه این توانمندی را دارد که حافظ 
منافع و حقوق قانونی مردم، خصوصا اهالی بخش 
اخیر  هفته  مصوبات  وپیگیر  بوده  وباغداران  کن 
شهرتهران  شهرسازی  و  معماری  عالی  شورای 

برای محله ارزشمند کن است .
براساس این خبر، پس از اقامه نماز جمعه، 
شهروندان درباره مسائل و مشکلات این محله با 

مدیران شهری گفتگو کردند.

المان های شهری منطقه 19 با رنگ 
آمیزی چهره دیگری گرفت 

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
پروژه  چندین  اجرای  از   ۱۹ منطقه  شهرداری 
آمیزی  رنگ  شامل  اقداماتی  و  آمیزی  رنگ 
تجهیزات المان های شهری، نرده ها، رفع  نقص 
نصب  پیاده،  وعابر  رو  سواره  های  پل  روشنایی 

سردیس مفاخر ملی در این منطقه خبر داد.
محمود  صالح  سعید  امتیاز،  گزارش به
ها در شاد  نقش رنگ  به  توجه  با  رباطی گفت: 
تلطیف  برای  ایجاد زیبایی بصری  و  کردن شهر 
آمیزی  رنگ  به   نسبت  شهروندان،  روحیه 
های  نقاشی  و  ها  بزرگراه  های  جداره  دیوارها، 
در  محور  چندین  در  نواز  چشم  و  زیبا  دیواری 

نواحی پنجگانه اقدام شد.
روشنایی  تأمین  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
راستا  این  در معابر منطقه خاطر نشان کرد در 
عابر  و  رو  سواره  های  پل  روشنایی  نقص  رفع  
پیاده در ۱۵ نقطه از جمله پل های شهید صنیع 
گلریز،  مکان،  آهن  شکوفه،  خانی،تندگویان، 

صالح آباد، شقایق و ... انجام شد.
دستورالعمل  اجرای  راستای  در  رباطی 
رنگ  کرد:  خاطرنشان  تهران  شهر  رنگی  پالت 
  ۱۷۱۰ مساحت  به  شهری  های  المان  آمیزی 
متر مربع شامل۸۵۰ مترمربع از نرده و دیواره 
ولایت،  بزرگ  بوستان  در  بحران  ستاد  های 
ساختمان  مقابل  های  نرده  مترمربع   ۸۶۰
ستادی منطقه، ۳۰۰ مترمربع بیلبورد واقع در 
بزرگراه شهید کاظمی انجام و ۱۳۲۰ مترمربع 
نیز  ولایت  بزرگ  بوستان  رینگ  محدوده  از 

شد.  پاکسازی 
معاون خدمات شهری و محیط زیست یاد 
آور شد: از آنجایی که حفظ یاد و نام مفاخر ملی 
دارد  والایی  اهیمت  عمومی  معابر  در  میهنی  و 
لذا نسبت به نصب سردیس استاد محمد حسین 
شهریار در انتهای بزرگراه شهید ورامینی ناحیه 

سه نیز اقدام شد.

 حداث 25۰۰ متر مسیر دوچرخه 
در منطقه 1۳

متر   ۲۵۰۰ احداث  از   ۱۳ منطقه  شهردار 
مسیر دوچرخه در محدوده این منطقه خبر داد 
و گفت: با توجه به رویکرد شهردار تهران مبنی بر 
ترویج استفاده از دوچرخه به عنوان مدل حمل 
و نقل پاک ، در نظر داریم این اقدام را در سایر 
نقاطی که ظرفیت احداث این مسیر ها را دارند، 

توسعه دهیم.
زاده  رحمان  مرتضی  امتیاز،  گزارش به
مسیر  احداث  خصوص  در  منطقه  شهردار   ،
دوچرخه در خیابان پیروزی گفت : این عملیات 
از  مقطع  دو  در  تاکنون  و  فازبندی  صورت  به 
واقع  مسیر  ابتدا  گرفت.  انجام  پیروزی  خیابان 
و  افروز  و  خیابان  ابن سینا  پایانه  در حدفاصل 
قسمت دوم از خیابان عادلی تا بیمارستان فجر 

احداث و به بهره برداری رسید.
به گفته وی با تعیین مسیر ویژه دوچرخه 
خط  ترسیم  قبیل  از  ترافیکی  مختلف  اقدامات 
های  فلش  نوشتاری،  علائم   ، محوری  کشی 
 ، معارض  رفع  دوچرخه،  نشانه  مسیر،  تعیین 
در  تسهیل  برای  نقطه  چندین  سازی  مناسب 
تردد دوچرخه و ایمن سازی تمام مسیر صورت 

گرفت.
شهردار منطقه ۱۳ با اشاره به رویکرد این 
منطقه در ترویج فرهنگ دوچرخه سواری افزود: 
اقدامات ما احداث مسیر های دوچرخه  از  یکی 
این  در  که  باشد  می  منطقه  مختلف  نقاط  در 
کیلومتر   ۲.۵ احداث  با  سال  ابتدای  از  رابطه 
مسیر دوچرخه پیشرفت خوبی داشته و در نظر 
را  ها  مسیر  این  دیگر  نقاط  شناسایی  با  داریم 

توسعه دهیم.
رحمان زاده خاطر نشان کرد: احداث مسیر 
دوچرخه از بوستان پیروزی تا نگارخانه شرق و 
از   ... و  اوستا  بوستان  تا  مرکز  این  از  ادامه  در 

برنامه های آتی این منطقه است.

شهردار منطقه یک در اولین جلسه ستاد باز 
آفرینی پایدار شهری منطقه یک:

حفظ هویت تاریخی محلات قدیمی با 
تقویت پارکینگ های محله ای 

های  محله  قدیمی  بافت  و  تاریخی  هویت 
شمال تهران با تقویت و توسعه پارکینگ های محله 

ای حفظ می شود.
موسوی  حمید  سید  امتیاز؛ گزارش به
باز  ستاد  جلسه  اولین  در  یک  منطقه  شهردار 
با اعلام مطلب  آفرینی پایدار شهری منطقه یک 
فوق  اظهار داشت: بافت های فرسوده در شمال 
تهران با سکونت افراد اصیل ، ریشه دار و معتمد 
است که  تاریخی  و  ارزشمند  بافت های   ، محلی 
می توان مشکلات ترافیکی داخل آنها را با تقویت 
و توسعه پارکینگ های محله ای و جلوگیری از 
ورود خودروها به داخل بافت و تبدیل این محله 
ها به پیاده راه ها ساماندهی کنیم. وی گفت : خلق 
پارکینگ های محله ای با مشارکت شهروندان علاوه 
بر کاهش هزینه ها و اجرای پروژه های زمان بر می 
تواند وضعیت ترافیکی محلات فرسوده را کاهش 
دهد به طوری که معابر کم عرض حفظ و هویت 
با  موسوی  شود.  نگهداشته  محله   تاریخی  بافت 
اشاره به بافت های فرسوده منطقه یک تصریح کرد: 
ساماندهی این بافت ها نیازمند همکاری همه ارکان 
مدیریت کشوری    است و باید همگان ضرورت 
آن را حس کنندوی گفت: برخی از محلات مانند 
ریزدانگی  بعلت معضل  ، چیذرو گلابدره  قیطریه 
نیازمند ساماندهی هستند که دفاتر توسعه محلی 
با برقراری ارتباط خوب مردمی ، می توانند مالکین 

این بافت ها را تشویق به نوسازی و تجمیع کنند.

با فعالیت شبانه روزی مرکز خدمات اجتماعی 
منطقه21؛

9۰درصد کودکان کار و خیابان در این 
منطقه جمع آوری و ساماندهی شدند

مرکز خدمات اجتماعی منطقه۲۱ با همکاری 
درصد   ۹۰ پایتخت،  غربی  ورودی  پرتوی  مرکز 
کودکان کار و خیابان را جمع آوری و ساماندهی کرد.
بهگزارشامتیاز، حسین معینی کربکندی 
معاون امور اجتماعی و فرهنگی این منطقه با اشاره 
به اینکه کودکان کار و خیابان یکی از گروه هایی 
هستند که بیشتر در معرض آسیب های اجتماعی 
فعالیت  با  گفت:  دارند؛  قرار  اعتیاد  ویژه  به  و 
شبانه روزی و ارائه خدمات مددکاری، آموزشی و 
حمایتی از سوی مرکز پرتوی منطقه۲۱ تا کنون 
را  موفق شدیم ۹۰ درصد کودکان کار و خیابان 
از سطح معابر این منطقه از جمله چهارراه صدف، 
بلوار لاله تقاطع گلها، بلوار یاس تقاطع گلها و ... 
جمع آوری و ساماندهی کنیم. وی با بیان این نکته 
که هم اکنون این کودکان همانند سایر کودکان 
مشغول به تحصیل و رویاپردازی برای آینده شان 
ساعتی  هیچ  در  حاضر،  حال  در  افزود:  هستند، 
مذکور شاهد حضور  های  در محل  روز  شبانه  از 
کودکان شیشه پاک کن، فال فروش و ... نیستیم و 
در صورت مشاهده موارد جدید در سطح منطقه۲۱ 
و  کودکان شناسایی  این  از ۲۴ساعت  کمتر  طی 
برایشان پرونده مددکاری تشکیل می شود.معینی 
قانون  نگاه  تغییر  کرد:  تاکید  ادامه  در  کربکندی 
گذاران و متصدیان امور به کودکان و نوجوانان بی 
سرپرست و بدسرپرست، استفاده از ظرفیت ها و 
مشارکت سازمان های خیریه و مردم نهاد، فراهم 
پاره وقت و  اشتغال  برای  کردن سازوکار مناسب 
تمام وقت برای افراد واجد شرایط، آموزش و آگاه 
سازی خانواده ها برای آشنایی با مخاطرات موجود و 
مقابله با باندها و شبکه های حرفه ای متکدی گری 
از جمله راهکارهای پیشنهادی برای حل مشکل 

کودکان کار به شمار می رود.

استقبال پرشور شهروندان از ویژه 
برنامه »جشن کرامت« منطقه 1۰

محمدرضا جوادی یگانه معاون امور اجتماعی 
و فرهنگی شهرداری تهران در ویژه برنامه جشن 

»دهه کرامت« در منطقه ۱۰ حضور یافت.
بهگزارشامتیاز، محمدرضا جوادی یگانه 
معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران 
با حضور در ویژه برنامه جشن دهه کرامت در جمع 
شهروندان این منطقه حضور یافت.شایان ذکر است 
برنامه های استیج با حضور مجریان و هنرمندان 
مطرح کشور، گروه های موسیقی سنتی و پاپ و 
عروسک های غول پیکر با محتوای فرهنگی، هنری 
و نمایشی به همراه سرود، تواشیح و شعرخوانی، 
است  گفتنی  بود.  همراه  جوایز  اهدای  و  مسابقه 
جشن دهه کرامت که همزمان با ولادت حضرت 
معصومه )س( آغاز و هر شب با حضور بیش از ۵ 
هزار نفر از شهروندان و عاشقان اهل بیت )ع( در 
ویژه  این  اختتامیه  مراسم  و  است  برگزاری  حال 
برنامه با میلاد باسعادت حضرت ابوالحسن علی بن 

موسی الرضا )ع( متقارن می باشد.

رفع گره ترافیکی در خیابان انقلاب 
محدوده پل چوبی

رفع  طرح  اجرای  از  هفت  منطقه  شهردار 
پل  محدوده  انقلاب  خیابان  در  ترافیکی  گره 

چوبی خبر داد.
اشاره  با  حاجوی  سمیه  امتیاز،  گزارش به
به اجرای طرح اصلاح هندسی در مسیر شرق به 
به  افزود:  چوبی،  پل  از  بعد  انقلاب  خیابان  غرب 
دلیل وجود پیش آمدگی در مسیر سامانه خط یک 
اتوبوس تند رو در محدوده پل چوبی، در ساعات پر 
تردد شاهد پس زدگی بار ترافیکی محور بودیم که 
با شناسایی این نقطه و انجام هماهنگی های لازم با 
پلیس راهور منطقه هفت  ، نسبت به اصلاح مسیر 
و رفع گره ترافیکی مذکور اقدام شد. وی در ادامه 
تصریح کرد: برای اجرای این طرح اقداماتی از قبیل 
کاهش عرض مسیر سامانه BRT و افزایش عرض 
نرده  سواره رو، احداث رفیوژ میانی جدید، نصب 
و علائم تجهیزاتی مربوطه از سوی معاونت حمل 
ونقل و ترافیک منطقه انجام شد. شهردار منطقه ۷ 
تاکید کرد: اقدامات کوچک مقیاس و مینیاتوری از 
این دست که با صرف هزینه های اندک ، تاثیرات 
قابل ملاحظه ای در روان سازی بار ترافیک دارد در 
اولویت فعالیت های اجرایی معاونت حمل و نقل و 
ترافیک منطقه هفت بوده و در این راستا گام های 

موثری نیز برداشته شده است.
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